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CZYTAJ STR.16
XVIII Bieg Zajączkowski 
w Zajączkach Drugich

Karol Nawrocki zwycięża 
w wyborach prezydenckich 2025

W niedzielę 1 czerwca odbyła się druga tura wyborów prezydenckich. Mieszkańcy powiatu kłobuckiego licznie wzięli udział w głoso-
waniu, czego dowodem była wysoka frekwencja – w sumie wydano 44 920 kart do głosowania (w tym 20 w głosowaniu korespon-
dencyjnym), przy 65 009 osobach uprawnionych.

Choć kampania prezydenc-
ka była intensywna i pełna 
emocji, ostateczny wynik 
w naszym regionie okazał 
się jednoznaczny. Karol Na-
wrocki uzyskał wyraźne po-
parcie lokalnych wyborców, 
zdobywając 57,76 proc. gło-
sów i zostawiając swojego 
rywala, Rafała Trzaskowskie-
go, w tyle.
Zwycięzca, Karol Nawrocki 
otrzymał 25 704 głosy. Trza-
skowski – 18 801. Różnica 
była więc wyraźna, ale nie 
miażdżąca – co pokazuje, 
że lokalna społeczność jest 
różnorodna pod względem 
poglądów. Zwraca uwagę 
fakt, że aż 424 głosy zostały 
uznane za nieważne – naj-
częściej z powodu zazna-
czenia oby kandydatów 
albo nieoddania głosu na 
żadnego z nich.
W gminie Kłobuck walka 
była niemal remisowa. Na-
wrocki zdobył tam zaledwie 
o 91 głosów więcej niż jego 
konkurent, co przełożyło 
się na wynik 50,42 proc. 
do 49,58 proc. Inaczej był 
w pozostałych gminach. 
Miedźno, Lipie i Krzepice 
zagłosowały na obecnego 
prezydenta zdecydowanie 
mocniej – w Miedźnie po-
parcie sięgnęło aż 68,3 proc.
Pełne zestawienie wyników 
głosowania w poszczegól-
nych gminach zamieszamy 
w tabeli. (WW)

W niedzielne popołudnie 1 czerwca w Zajączkach II odbyła się już osiem-
nasta edycja Biegu Zajączkowskiego – wydarzenia, które na stałe zagościło 
w kalendarzu lokalnych imprez sportowych.

CZYTAJ STR.5
Popów 2024 – z myślą o mieszkańcach, 
przyszłości i jakości życia
Z najnowszego Raportu o stanie Gminy Popów za 2024 rok wynika, że sa-
morząd skupił się na sprawach bliskich mieszkańcom – od edukacji, przez 
rozwój infrastruktury, aż po działania społeczne i ekologiczne

CZYTAJ STR.2
Rusza remont drogi – nowa nawierzchnia 
i bezpieczniejsze skrzyżowania 
W ramach inwestycji zaplanowano frezowanie starej, zużytej nawierzchni 
asfaltowej, wykonanie nowej podbudowy oraz ułożenie świeżej warstwy 
mineralno-asfaltowej.
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Z Andaluzją w tle - uczniowie Zespołu 
Szkół nr 2 w Kłobucku na praktykach 
zawodowych w Hiszpanii
Słoneczne plaże Costa del Sol, aromatyczna kuchnia hiszpańska, intensywne kursy językowe, 
warsztaty taneczne fl amenco, fascynujące wycieczki, ale przede wszystkim cenne doświad-
czenie zawodowe i  codzienna praca w hiszpańskich salonach fryzjerskich, restauracjach, ka-
wiarniach, sklepach czy studiach fotografi cznych. Tak wygląda rzeczywistość uczniów Zespołu 
Szkół nr 2 im. ks. Jana Długosza w Kłobucku, którzy w ramach projektu „Do kariery” odbywają 
miesięczne praktyki zawodowe w Andaluzji.

Gmina Kłobuck

Freshlime z Kłobucka z kolejnym 
tanecznym wyróżnieniem
Zespół Modern Jazz Freshlime działający przy Miejskim Ośrodku 
Kultury w Kłobucku ponownie pokazał klasę. Tym razem młode tan-
cerki wróciły w Grodziska Mazowieckiego z prestiżowego III Ogólno-
polskiego Turnieju Tańca „5, 6, 7 i… Boom Cup” z drugim miejscem 
w kategorii „Modern Formacje Szkraby i Dzieci (początkujący)”.

Zawody odbyły się 17 maja i przyciągnęły wiele grup tanecznych z całego 
kraju. W tak silnej stawce młoda grupa z Kłobucka zaprezentowała się zna-
komicie, pokazując nie tylko umiejętności techniczne, ale również ogromną 
pasję i sceniczne obycie. (WW)

Rusza remont drogi – 
nowa nawierzchnia 
i bezpieczniejsze skrzyżowania
Zarząd Dróg i Gospodarki Komunalnej w Kłobucku rozpoczyna ko-
lejną inwestycję drogową, która znacząco poprawi komfort jazdy 
i bezpieczeństwo uczestników ruchu. Prace obejmą kompleksową 
modernizację odcinka drogi, a ich realizacją zajmie się fi rma Rafalin 
Sp. z o.o. Sp. k. z Blachowni.

W ramach inwestycji zaplanowano frezowanie starej, zużytej nawierzchni as-
faltowej, wykonanie nowej podbudowy oraz ułożenie świeżej warstwy mine-
ralno-asfaltowej. To jednak nie wszystko – przewidziano także przebudowę 
newralgicznych skrzyżowań z ulicą Równoległą oraz ulicą Podleśną, co ma 
poprawić zarówno płynność ruchu, jak i bezpieczeństwo na tych odcinkach.
Umowa na realizację zadania została już podpisana, a wykonawca ma 90 dni 
na zakończenie wszystkich prac. Wartość inwestycji wynosi 230 624,88 zł brut-
to. Modernizacja zostanie w całości sfi nansowana ze środków publicznych.
Zarząd Dróg i Gospodarki Komunalnej apeluje do mieszkańców i kierowców 
o wyrozumiałość i zachowanie szczególnej ostrożności w rejonie prowadzo-
nych prac. Choć przez pewien czas mogą występować utrudnienia w ruchu, 
efektem będzie nowoczesna, bezpieczna i wygodna droga służąca miesz-
kańcom przez lata. (SK)

Z Kłobucka do Sewilli – prak-
tyki pod palmami
18 maja do Sewilli wyruszyła kolejna 
grupa 15 uczennic kształcących się 
w zawodach: technik handlowiec, 
technik reklamy, sprzedawca oraz 
fryzjer. Na miejscu czeka na nie nie 
tylko praca, ale również intensyw-
ny kurs językowy i pełne wrażeń 
wycieczki. Przez miesiąc dziewczę-
ta będą doskonalić umiejętności 
zawodowe w lokalnych firmach, 
a przy tym poznawać kulturę i styl 
życia Hiszpanów z pierwszej ręki. 
W programie znalazły się także wi-
zyty w Rondzie i Kordobie – dwóch 
klejnotach andaluzyjskiej architektu-
ry i historii.

Smaki Hiszpanii i smaki pracy
To już kolejna odsłona projektu, któ-
ry umożliwia uczniom zdobywanie 
doświadczenia zawodowego poza 
granicami Polski. Zaledwie dwa mie-
siące temu z Hiszpanii powróciła 
inna 15-osobowa grupa – uczniowie 
kierunków technik żywienia i usług 
gastronomicznych oraz technik 
handlowiec. Swoje praktyki odby-
wali w nadmorskich miejscowo-
ściach Torremolinos i Malaga, pracu-
jąc w renomowanych restauracjach, 
kawiarniach i sklepach.
– To było niezwykłe doświadczenie. 
Praca w hiszpańskiej restauracji po-
zwoliła mi poznać lokalne produk-
ty, podejście do klienta i atmosferę, 
której nie da się oddać w szkolnych 
murach – opowiada jedna z uczest-
niczek projektu.

Kultura, język i pasja
Projekt „Do kariery” to jednak coś 
więcej niż tylko zawodowe staże. 
Uczniowie uczestniczą w intensyw-
nych kursach języka hiszpańskiego 
oraz bogatym programie kultural-
nym. Odwiedzają najpiękniejsze za-
kątki Andaluzji – Sewillę, Granadę, 
Caminito del Rey- malowniczy szlak 
w wąwozie El Chorro czy Malagę – 
i poznają lokalne zwyczaje, historię 
i tradycje. Mieli też okazję uczestni-
czyć w jednym z najbardziej znanych 
andaluzyjskich festiwali w Maladze.
– Połączenie praktyk z nauką języka 
i poznawaniem kultury to najlepsza 
możliwa forma nauki i rozwoju – 
podkreśla Karolina Kubicka, jedna 
z opiekunek projektu.

Europejska mobilność, lokal-
ne efekty
Projekt „Do kariery” realizowany 
jest dzięki Programowi Fundusze 
Europejskie dla Rozwoju Społecz-
nego 2021–2027, a jego wartość 
to 505 029,37 złotych. Uczestnictwo 
uczniów jest całkowicie bezpłatne 
– finansowane są wszystkie koszty, 
od transportu i zakwaterowania po 
wyżywienie, praktyki i kieszonkowe.
Za realizację projektu odpowiada Ze-
spół Projektowy Zespołu Szkół nr 2 
w składzie: Ewa Kozak, Karolina Ku-
bicka, Alicja Hibner, Anna Zimorska 
oraz Włodzimierz Głowacz – nauczy-
ciele z pasją, zaangażowaniem i wizją 
otwartej, europejskiej szkoły.

Kłobuck z widokiem na świat
Zespół Szkół nr 2 w Kłobucku już 
od sześciu lat aktywnie uczestniczy 
w międzynarodowych programach 
mobilności, stając się liderem tego 
typu inicjatyw w regionie. Dzięki 
temu szkoła nie tylko oferuje solid-
ne wykształcenie, ale też otwiera 
młodym ludziom drzwi do Europy 
i pokazuje, że granice są po to, by je 
przekraczać – nie tylko geografi cznie, 
ale przede wszystkim w myśleniu 
o własnej przyszłości.
Dla wielu uczniów wyjazd do Hiszpa-
nii to nie tylko zawodowa praktyka, 
ale też krok milowy w kierunku do-
rosłości, samodzielności i… kariery. 
Takiej, o jakiej kiedyś mogli tylko ma-
rzyć – dziś już ją zaczynają budować.
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ZAMKNIĘTO 11.06.2025

Zawód z przyszłością: Technik Spawalnictwa wraca do szkół średnich!
Po ponad 35 latach przerwy spawalnictwo ponownie pojawia się w ofercie szkół średnich 
w regionie. W Zespole Szkół nr 1 w Kłobucku uruchomiono pierwszy w okolicy kierunek Tech-
nikum Spawalnictwa. Ta decyzja jest odpowiedzią na rosnące zapotrzebowanie rynku pracy 
oraz rozwój nowoczesnych technologii w przemyśle.

Gmina Kłobuck

Jak podkreśla profesor Jacek Słania, dyrektor Centrum 
Spawalnictwa, Łukasiewicz – Górnośląskiego Instytu-
tu Technologicznego, powrót spawalnictwa do szkół 
średnich to szansa dla młodych ludzi na zdobycie prak-
tycznego zawodu, który zapewni młodzieży bezpieczną 
przyszłość. Uczniowie będą zdobywać wiedzę w ścisłej 
współpracy z przemysłem, uczelniami technicznymi oraz 
renomowanymi instytucjami badawczymi. 
Kierunek realizowany jest pod patronatem merytorycz-
nym Łukasiewicz – Górnośląskiego Instytutu Technolo-
gicznego Centrum Spawalnictwa, co gwarantuje dostęp 
do aktualnej wiedzy branżowej oraz współpracę z prze-
mysłem i ośrodkami badawczymi.
Współpraca szkoły z firmami działającymi w ramach 
Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej umożliwia 

uczniom odbywanie staży i praktyk zawodowych w re-
alnym środowisku pracy, co znacznie podnosi ich kwali-
fi kacje i szanse na rynku pracy.
Absolwenci technikum mają również możliwość konty-
nuowania nauki na uczelniach wyższych, takich jak Po-
litechnika Częstochowska czy nowo powstały kierunek 
spawalnictwa na Akademii Śląskiej w Katowicach, co 
stwarza pełną ścieżkę rozwoju od zawodu technika aż 
po karierę naukową i technologiczną.
W dobie dynamicznych zmian technologicznych i rosną-
cych wymagań przemysłu zawody techniczne, w tym 
spawalnictwo, odzyskują na znaczeniu. Nowy kierunek 
w Kłobucku wpisuje się w ten trend i odpowiada na ak-
tualne potrzeby rynku pracy. Technik spawalnik – iskra 
rozpalająca Twój rozwój. 

„Mój ulubiony przebój” w Kłobucku, 
czyli wielkie emocje na scenie MOK
W Miejskim Ośrodku Kultury w Kłobucku po raz 26. odbył się Powiatowy Festiwal Piosenki i Konkurs 
Instrumentalny „Mój ulubiony przebój”. Wydarzenie, które co roku przyciąga młodych wokalistów i in-
strumentalistów z całego powiatu, w 2025 roku połączono z wyjątkowymi warsztatami muzycznymi 
pod hasłem „Alicja Janosz dzieciom”.

Piknik Rodzinny „Muzyka łączy pokolenia”
W Kłobucku znów zrobiło się głośno, radośnie i rodzinnie. Na terenie 
Szkoły Podstawowej nr 1 im. Władysława Sebyły odbył się Piknik Ro-
dzinny pod wymownym hasłem „Muzyka łączy pokolenia”. To wyda-
rzenie, które z roku na rok zyskuje coraz większą sympatię mieszkań-
ców, po raz kolejny pokazało, że wspólne świętowanie potrafi  zbliżać 
ludzi w każdym wieku.

Piknik rozpoczął się z przytupem – dosłownie i symbolicznie. Ofi cjalnego 
otwarcia dokonali Burmistrz Kłobucka Jerzy Zakrzewski, dyrektor szkoły 
Anna Kępczyńska oraz przewodniczący Rady Rodziców Adam Możdżeń. 
Chwilę później niebo przecięła salwa honorowa Podskarbiego Regimentu 
Małopolskiego.
Jednym z najważniejszych punktów programu były występy artystyczne 
uczniów. W barwnych kostiumach, z nieskrywaną pasją i energią, młodzi 
artyści wykonali utwory muzyczne z różnych dekad – od lat 20. aż po lata 
90. Zgromadzona publiczność mogła odbyć sentymentalną podróż w cza-
sie, a wspomnienia i uśmiechy na twarzach dorosłych mówiły więcej niż 
tysiąc słów.
Na najmłodszych i ich opiekunów czekało wiele dodatkowych atrakcji. Kto był 
głodny – mógł sięgnąć po grillowane przysmaki i domowe ciasta. Spragnio-
nych chłodziła orzeźwiająca lemoniada. Dużym zainteresowaniem cieszyły 
się również stoiska służb mundurowych – strażacy i policjanci nie tylko pre-
zentowali sprzęt, ale też chętnie opowiadali o kulisach swojej pracy, zarażając 
dzieci fascynacją do zawodu. (WW)

W trakcie konkursu, który odbył się 20 maja, na 
scenie zaprezentowało się łącznie 62 uczest-
ników. Przesłuchania wokalne odbywały się 
w trzech grupach wiekowych – uczniowie klas 
I-III, IV-VI oraz VII-VIII szkół podstawowych. Jury, 
złożone z uznanych muzyków i pedagogów, 
w tym dr. hab. Lesława Podolskiego z Uniwersy-
tetu im. Jana Długosza w Częstochowie, miało 
niełatwe zadanie, wybierając najlepszych spo-
śród wykonawców wokalnych.
W kategorii najmłodszych uczniów pierwsze 
miejsce zdobyła Zofi a Wilczyńska ze Szkoły Mu-
zycznej Talent w Kłobucku. Na podium znaleźli 
się także Marcelina Ślusarczyk z SP w Iwano-
wicach Dużych oraz Adam Ściebura z SP nr 1 
w Krzepicach. Jury przyznało również wyróżnie-
nia, które trafi ły do Emilii Sławuty (MOK Kłobuck) 
i Pauliny Sobańskiej (GCK Popów).
W starszych grupach wiekowych wyróżniły się 
m.in. Barbara Nocuń i Liliana Moś, reprezentujące 
MOK Kłobuck, a także Gabriela Stasińska z Ło-
bodna. W najstarszej kategorii zwyciężyła Iga Sie-
ja ze Szkoły Muzycznej Talent, przed Heleną Gła-
dysz ze Starokrzepic i Emilią Adamus z Kamyka.
23 maja odbywała się część instrumentalna festi-
walu, w której wystąpiło 27 uczestników. Wśród 
najmłodszych instrumentalistów wyróżniła się 
Michalina Pacholska grająca na skrzypcach, a tak-
że pianista Marcin Sroka z SP w Iwanowicach Du-
żych, który zwyciężył w kategorii klas IV-VI. Wśród 
wyróżnionych znaleźli się także uczniowie szkół 
muzycznych i podstawowych z Krzepic, Wręczy-
cy Wielkiej, Opatowa i Kłobucka.
W najstarszej kategorii instrumentalnej jury zde-
cydowało się nie przyznać miejsc na podium, ale 
wyróżniło Julię Przymęcką z SP w Waleńczowie 
za występ na fortepianie.
Zwieńczeniem konkursów był koncert laureatów, 
który odbył się 23 maja. MOK odwiedziła również 
Alicja Janosz, ze swoimi warsztatami. (SK)
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Plac zabaw w Kłobucku zyskał 
nowoczesne zadaszenie
Przy Ośrodku Sportu i Rekreacji w Kłobucku zakończono mon-
taż nowoczesnych żagli przeciwspołecznych nad placem za-
baw. Nowa instalacja znacząco podnosi funkcjonalność tego 
popularnego miejsca rekreacji, zapewniając cień i ochronę 
przed intensywnym słońcem.

Gmina Kłobuck w 2024 roku – 
ambitne inwestycje mimo trudności
Miniony rok był dla Gminy Kłobuck okresem wyjątkowo intensywnej działalności inwestycyjnej. 
W obliczu trudnych warunków gospodarczych, takich jak rosnąca infl acja czy zmiany w fi -
nansowaniu samorządów, lokalne władze nie tylko utrzymały stabilność fi nansową, ale zre-
alizowały szereg znaczących przedsięwzięć w obszarze infrastruktury, transportu, środowiska 
i przestrzeni publicznej.

Budżet gminy na 2024 rok zakładał 
dochody w wysokości 170,1 mln zł 
oraz wydatki na poziomie 172,4 mln 
zł. Powstały w ten sposób deficyt 
budżetowy w wysokości 2,3 mln zł 
został pokryty między innymi zacią-
gnięciem kredytu długoterminowe-
go na kwotę 4,5 mln zł. Kluczowe 
jest jednak to, że aż 25,7 mln zł prze-
znaczono na inwestycje – to jedna 
z najwyższych kwot w ostatnich la-
tach. Co istotne, 63% środków na ten 
cel pochodziło z budżetu własnego, 
a 37% stanowiły dotacje celowe.
Największym priorytetem inwesty-
cyjnym w 2024 roku była moderniza-
cja i rozbudowa infrastruktury drogo-
wej. Wśród zrealizowanych projektów 
na szczególną uwagę zasługuje 
budowa łącznika ulicy Sienkiewicza 
z ulicą Zakrzewską w Kłobucku, której 
koszt wyniósł 5,29 mln zł. Dofi nanso-
wanie z rządowego programu Polski 
Ład pozwoliło pokryć znaczną część 
wydatków, co uczyniło inwestycję 
realną i dobrze przygotowaną. Kolej-
nym dużym przedsięwzięciem była 
przebudowa ulicy Strażackiej w Ło-
bodnie. Inwestycja opiewająca na 
2,81 mln zł poprawiła komfort dojaz-
du i bezpieczeństwo mieszkańców 
tej części gminy. W miejscowości 
Biała zakończono przebudowę ulicy 
Parkowej. Koszt tej inwestycji wyniósł 
1,17 mln zł, a blisko 700 tys. zł pocho-
dziło z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich.
Nie ograniczono się jednak wyłącz-
nie do dróg. Gina aktywnie rozwijała 
infrastrukturę rowerową. W ramach 
trasy rowerowej nr 609, planowanej 
na terenie Subregionu Północnego, 
w samym Kłobucku powstaje ponad 
osiem kilometrów nowoczesnych 

i bezpiecznych ścieżek rowerowych, 
które połączą różne części miasta 
oraz zwiększą atrakcyjność turystycz-
ną regionu.
Równolegle rozpoczęto realizację 
projektu budowy centrum przesiad-
kowego w Kłobucku. To strategiczna 
inwestycja, która ma zakończyć się 
do 2026 roku i otrzymać wsparcie 
z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w wysokości 3,2 mln 
zł. Obiekt ma usprawnić komunika-
cję publiczną i zwiększyć dostępność 
transportową całej gminy.
W obszarze gospodarki komunalnej 
i ochrony środowiska kontynuowano 
modernizację oświetlenia ulicznego 
oraz przygotowano dokumentację 
dla przyszłych inwestycji wodociągo-
wych i kanalizacyjnych. Podjęto też 
działania zmierzające do wdrożenia 
programu wspierającego instalację 
magazynów energii przez mieszkań-
ców, co wpisuje się w szerszy trend 
rozwoju odnawialnych źródeł energii 
i dbałości o klimat.

Gmina inwestowała również w prze-
strzeń publiczną. W wielu sołectwach 
przeprowadzono modernizację pla-
ców zabaw, nasadzenia zieleni oraz 
zagospodarowanie skwerów. Prowa-
dzono również zakupy gruntów pod 
planowaną rozbudowę infrastruktury 
społecznej, w tym obiektów oświato-
wych i rekreacyjnych.
Warto zaznaczyć, że choć planowa-
no deficyt na poziomie 8,1 mln zł, 
ostatecznie budżet zamknął się nad-
wyżką wynoszącą ponad 650 tys. zł. 
Skuteczne pozyskiwanie środków 
zewnętrznych i rozsądne gospoda-
rowanie fi nansami sprawiły, że gmina 
zachowała pełną płynność fi nansową 
przy jednoczesnym wysokim pozio-
mie realizacji zadań inwestycyjnych.
Pełna treść „Raportu o stanie Gminy 
Kłobuck za 2024 rok” została udo-
stępniona mieszkańcom i jest do-
stępna na ofi cjalnej stronie interneto-
wej Urzędu Miejskiego w Kłobucku. 
Samorząd zachęca do zapoznania się 
z dokumentem i aktywnego udziału 
w debacie nad jego treścią. (WW)

Nowe zadaszenie nie tylko wyróżnia się estetycznym wyglądem, ale pełni 
przede wszystkim rolę praktyczną. Dzięki niemu dzieci mogą korzystać z urzą-
dzeń zabawowych nawet w bardzo ciepłe, letnie dni, bez ryzyka nadmierne-
go nasłonecznienia. Żagle wykonano z materiałów chroniących przed pro-
mieniowaniem UV, co dodatkowo zwiększa bezpieczeństwo najmłodszych 
użytkowników placu. (SK)
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Młode recytatorki z Gminy Popów docenione w Częstochowie
W czwartek, 5 czerwca, Regionalny Ośrodek Kul-
tury w Częstochowie gościł uczestników uroczy-
stego fi nału XXXVI Regionalnych Spotkań Recy-
tatorskich „Wrażliwość na słowa”. Wydarzenie 
to od lat stanowi ważną platformę dla młodych 
miłośników literatury i interpretacji poetyckiej, 
umożliwiając im zaprezentowanie swojego ta-
lentu przed profesjonalnym jury i publicznością.

Popów 2024 – z myślą o mieszkańcach, 
przyszłości i jakości życia
Gmina Popów, choć niewielka, nie zwalnia tempa. Z najnow-
szego Raportu o stanie Gminy Popów za 2024 rok wynika, że 
samorząd skupił się na sprawach bliskich mieszkańcom – od 
edukacji, przez rozwój infrastruktury, aż po działania społeczne 
i ekologiczne. Mimo ogólnokrajowych trudności fi nansowych, 
gmina zakończyła rok z budżetową nadwyżką w wysokości po-
nad 1,6 mln zł.

Rekordowe dochody, rosnące 
wpływy
W 2024 roku dochody Gminy Po-
pów wyniosły ponad 57 mln zł, czyli 
o blisko 40% więcej niż rok wcześniej. 
Taki wzrost to zasługa m.in. więk-
szych wpływów z podatków lokal-
nych, w szczególności z podatku od 
nieruchomości (4,19 mln zł, wzrost 
o 17,5%) oraz zwiększonego udziału 
w PIT i CIT – odpowiednio o 63,87% 
i 99,87% w stosunku do roku 2023.

Stypendia i inwestycje w 
szkoły
Ważną częścią działań gminy było 
wspieranie edukacji. Aż 63 uczniów 
zostało nagrodzonych stypendiami 
Wójta Gminy Popów za osiągnię-
cia naukowe, artystyczne i sporto-
we. Gala odbyła się w Gminnym 
Centrum Kultury, a program sty-
pendialny, funkcjonujący od 2022 
roku, cieszy się coraz większym 
zainteresowaniem.
Nie zabrakło też inwestycji w placów-
ki oświatowe. Prowadzona jest sze-
roka modernizacja wszystkich pięciu 
zespołów szkolno-przedszkolnych. 
Obejmuje m.in. remonty łazienek, 
kuchni, wymianę wykładzin, a tak-
że zamianę przestarzałych kotłowni 
węglowych na gazowe – wszystko 

w ramach zadania o wartości ponad 
3,4 mln zł.

Transport i bezpieczeństwo
Na transport lokalny i bezpieczeń-
stwo przeznaczono ponad 10,7 mln 
zł. Część tych środków posłużyła 
m.in. na modernizację dróg i budowę 
chodnika w Dąbrówce. Dodatkowo, 
w 2024 roku przeznaczono 340 tys. 
zł na dowóz dzieci do szkół, w tym 
uczniów z niepełnosprawnościami.

Liczby, które mówią wiele
Gmina liczy obecnie 5709 miesz-
kańców. W 2024 roku urodziło się 
37 dzieci, a zmarły 62 osoby. Demo-
graficzne wyzwania są faktem, ale 
lokalne władze nie pozostają bierne 
– zachęcają do zakładania działalno-
ści gospodarczej (złożono  9 nowych 
wniosków o rejestrację) i inwestują 
w poprawę jakości życia, co widać 
choćby w licznych remontach, in-
westycjach i programach wsparcia.

Wnioski? Rozwój z głową
Popów to przykład gminy, która 
rozsądnie zarządza finansami, ak-
tywnie sięga po środki zewnętrzne 
(w 2024 roku pozyskano ponad 17 
mln zł dotacji) i inwestuje nie tylko 
w drogi i kanalizację, ale również 
w ludzi – uczniów, rodziny i przed-
siębiorców. (WW)

W gronie laureatów tegorocznej edycji znalazły się dwie 
uczennice z Gminy Popów – Maja Pokorska z Gminnego 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Popowie oraz Zofi a 
Kowalska z GZSP nr 2 w Wąsoszu Górnym. Obie dziewczynki 
zostały wyróżnione III nagrodą w swoich kategoriach wie-
kowych. (SK)
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Marianów i Rębielice Królewskie 
zyskają energooszczędne 
budynki dzięki środkom unijnym
Gmina Popów kontynuuje inwestycje w modernizację obiektów 
publicznych, stawiając na ekologię i oszczędność energii. Dzięki po-
zyskanemu dofinansowaniu z Funduszy Europejskich dla Śląskiego 
2021-2027 dwa ważne budynki – świetlica wiejska w Marianowie 
oraz remiza Ochotniczej Straży Pożarnej w Rębielicach Królewskich 
– przejdą gruntowną modernizację energetyczną.

Projekt, realizowany w ramach programu wspierającego poprawę efektyw-
ności energetycznej budynków użyteczności publicznej (ZIT), zakłada kom-
pleksowe działania termomodernizacyjne i instalacyjne, których celem jest 
nie tylko poprawa komfortu użytkowania, ale również ograniczenie zużycia 
energii i obniżenie kosztów utrzymania.
W świetlicy wiejskiej w Marianowie zaplanowano m.in. docieplenie ścian 
i stropów, wymianę okien i drzwi, modernizację instalacji centralnego ogrze-
wania i ciepłej wody użytkowej. Jednym z kluczowych elementów inwestycji 
będzie montaż nowoczesnej pompy ciepła z magazynem energii oraz insta-
lacja paneli fotowoltaicznych, co uczyni budynek niemal samowystarczalnym 
energetycznie.
Podobny zakres prac przewidziano w remizie OSP w Rębielicach Królewskich. 
Obiekt zostanie docieplony, zyska nowe źródło ogrzewania w postaci pompy 
ciepła oraz nową instalację grzewczą i wodną. To rozwiązanie nie tylko uno-
wocześni budynek, ale także znacząco poprawi warunki pracy strażaków-
-ochotników i funkcjonowanie jednostki na co dzień.
Całkowity koszt przedsięwzięcia wynosi ponad 1,77 mln zł, z czego blisko 1,5 
mln zł stanowi pozyskane dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Rozwo-
ju Regionalnego. Dokumentacja projektowa została przygotowana już w 2023 
roku, co pozwoliło gminie sprawnie przystąpić do procesu aplikacyjnego.
Warto dodać, że to nie pierwsze tego typu działania prowadzone przez Gminę 
Popów. Wcześniej podobne inwestycje zostały zrealizowane m.in. w budyn-
kach OSP w Zborach i Więckach, w Gminnym Centrum Kultury w Popowie 
oraz w Centrum Usług Społecznościowych w Zawadach. Samorząd kontynu-
uje tym samym konsekwentną politykę poprawy efektywności energetycznej 
obiektów gminnych, co przekłada się zarówno na lepszą jakość usług publicz-
nych, jak i oszczędności w dłuższej perspektywie. (SK)

Gmina Popów świętowała Dzień Dziecka
1 czerwca w Gminie Popów upłynął pod znakiem radości, sportowej rywalizacji i wspólnego 
świętowania. Tegoroczne obchody Dnia Dziecka zgromadziły tłumy uczestników na stadionie 
KS Liswarta, gdzie od godzin porannych trwała czwarta edycja „Biegu nad Liswartą” – wyda-
rzenie, które z roku na rok zyskuje na popularności.

W rywalizacji sportowej nie chodziło 
o wynik, lecz o wspólne przeżywanie 
aktywności fizycznej. Na starcie sta-
nęły drużyny złożone z dzieci, mło-
dzieży i opiekunów, które pokonały 
trasę biegu w duchu fair play i dobrej 
zabawy. Entuzjazm uczestników, bez 
względu na wiek, był najlepszym do-
wodem na to, jak ważne są inicjaty-
wy łączące pokolenia.
Po sportowym poranku przyszła 
pora na popołudniowy piknik, który 
zamienił stadion w prawdziwe cen-
trum dziecięcych atrakcji. Najmłodsi 
tłumnie oblegali dmuchańce, strefę 
tatuaży i baniek mydlanych, a dla 
tych, którzy chcieli spróbować cze-
goś nietypowego, czekały koła garn-
carskie i stanowiska z animacjami. 
Nie zabrakło też emocji przy turnie-
jach i konkurencjach rekreacyjnych 
– w tym strzelaniu z łuku.
Szczególnym zainteresowaniem cie-
szyła się strefa gastronomiczna. KGW 
z Więcek i Zawad oraz Sołectwo 
Dębie zadbały, by na stołach nie za-
brakło ani słodkich, ani wytrawnych 
przekąsek. Dzieci mogły do woli ra-
czyć się watą cukrową, popcornem 
i domową lemoniadą, a dorosłym 
przypadły do gustu przygotowane 
desery i dania regionalne. (WW)
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GCK Popów zaprasza na wakacyjne półkolonie
Gminne Centrum Kultury w Popowie przygotowało dla dzieci i młodzieży wyjątkową waka-
cyjną propozycję. Już do 21 lipca ruszają letnie półkolonie pod hasłem „P-POP. Usłysz nasz 
głos!”. To intensywny dwutygodniowy program pełen kreatywnych zajęć, rozwijających pasje 
i oferujących niezapomniane przeżycia.

Oferta skierowana jest do uczestni-
ków w wieku od 9 do 16 lat, z po-
działem na grupy wiekowe, co po-
zwoli lepiej dostosować formę zajęć 
do potrzeb i możliwości dzieci oraz 
nastolatków. Przez dziesięć dni (z wy-
łączeniem weekendów), uczestnicy 
będą brać udział w różnorodnych 
warsztatach – od zajęć plastycz-
nych, przez muzyczne i cyrkowe, aż 
po aktywności integracyjne i twór-
cze animacje.

Organizatorzy gwarantują nie tylko 
bogaty program, ale także pełne bez-
pieczeństwo i komfort. Każdy dzień 
półkolonii to sześć godzin wspólnej 
zabawy i nauki, w tym zapewnione 
ciepłe obiady. W planie przewidzia-
no również specjalne atrakcje – wy-
cieczkę, niespodzianki i wyjątkowe 
spotkanie z Teatrem Lufcik na Korb-
kę, znanym z niekonwencjonalnych 
spektakli i interaktywnej formy pracy 
z dziećmi.

Koszt udziału w półkoloniach to 200 
zł – w cenie zawarte są wszystkie 
zajęcia, wyżywienie, ubezpieczenie 
oraz opieka doświadczonych ani-
matorów. To doskonała propozycja 
dla rodziców szukających wartościo-
wych zajęć wakacyjnych, a dla dzieci 
– szansa na aktywne, twórcze i pełne 
emocji lato w gronie rówieśników. 
Liczba miejsc jest ograniczona, dla-
tego warto się pospieszyć. (SK)

Wąsosz Górny gospodarzem piłkarskich 
emocji – II Gminny Turniej o Puchar Wójta
We wtorek, 3 czerwca, boisko przy Gminnym Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 2 w Wą-
soszu Górnym stało się miejscem pełnym sportowej rywalizacji, kibicowskich emocji i fair 
play. To właśnie tam odbyła się druga edycja Gminnego Turnieju Piłki Nożnej o Puchar Wójta 
Gminy Popów.

Muzyka i emocje dla Mam
W poniedziałek, 26 maja, Gminne Centrum Kultury w Popo-
wie wypełniło się muzyką, ciepłem i wzruszeniem. Wszystko za 
sprawą koncertu „My dla Mamy” – wydarzenia zorganizowane-
go z okazji Dnia Matki, które przyciągnęło licznie zgromadzoną 
publiczność i stworzyło niezwykle serdeczną atmosferę.

Na scenie wystąpili młodzi artyści ze Studia Piosenki działającego przy GCK 
Popów oraz Chór „Senior” Emerytów i Rencistów Gminy Popów. Obie grupy 
przygotowały starannie dobrany repertuar, pełen słów wdzięczności, miłości 
i refleksji. Piosenki – zarówno te bardziej liryczne, jak i pogodniejsze – poru-
szyły niejedno serce i wywołały łzy wzruszenia oraz uśmiechy wdzięczności. 
Te muzyczne spotkanie było czymś więcej niż tylko koncertem – było wy-
razem szacunku i podziękowania dla wszystkich mam. Każde wykonanie 
miało osobisty wydźwięk, a emocje na scenie przenosiły się bezpośrednio 
na publiczność. 
Po części  artystycznej nadszedł czas na równie ciepłe spotkanie przy stole. 
Widzowie mogli skosztować słodkich wypieków i spędzić chwilę w gronie 
bliskich, dzieląc się wrażeniami i rozmową. (SK)

W rozgr ywkach wzięły 
udział wszystkie szkoły z te-
renu gminy. Drużyny zmie-
rzyły się w systemie „każdy 
z każdym”, co oznaczało, że 
każdy zespół rozegrał cztery 
mecze. Łącznie odbyło się 
dziesięć spotkań, podczas 
których młodzi zawodni-
cy pokazali determinację, 
umiejętności i ducha walki.
Ostateczne klasyfikacja 
przedstawiała się następują-
co: I miejsce – GZSP Popów, 
II miejsce – GZSP Wąsosz 
Górny, III miejsce – GZSP 
Zawady, IV miejsce – GZSP 
Rębielice Królewskie, V miej-
sce – GZSP Więcki.
Indywidualne wyróżnienia 
również wzbudziły wiele ra-
dości. Karol Miara (GZSP Po-
pów) został uznany najlep-
szym zawodnikiem turnieju, 
a tytuł najlepszego bramka-
rza przypadł Julii Wysockiej 
z GZSP Zawady – jedynej 
dziewczynie wśród wyróż-
nionych, która wielokrotnie 
ratowała swój zespół znako-
mitymi interwencjami.
Nagrody, dyplomy i pucha-
ty wręczyła uczestnikom 
Sekretarz Gminy Popów, 
Justyna Bednarska. Patro-
nat nad wydarzeniem ob-
jął Wójt Gminy Popów, Jan 
Kowalik, który ufundował 
nagrody dla drużyn i wyróż-
nionych zawodników. Nad 
prawidłowym przebiegiem 
rozgrywek czuwał sędzia 
Marek Szczypiór. (WW)
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Wyjątkowe sukcesy uczennic z Przystajni – pięć finalistek konkursów przedmiotowych!
Pięć utalentowanych uczennic ze Szkoły Podstawowej w Przystajni osiągnęło znakomite wyniki w prestiżowych konkursach przedmiotowych organizowanych 
przez Śląskiego Kuratora Oświaty. Ten imponujący sukces to efekt ciężkiej pracy, pasji i zaangażowania młodych liderek nauki, które zdobyły tytuły finalistek 
w różnych dziedzinach.

XIX Biegi Familijne w Złochowicach
25 maja na terenie Szkoły Podstawowej im. Juliana Tuwima w Złochowicach odbyła 
się już XIX edycja Biegów Familijnych pod hasłem „Biegać każdy może”. Impreza, która 
od lat promuje aktywność fizyczną i integrację mieszkańców, została połączona z ko-
lorowym festynem środowiskowym, przyciągającym całe rodziny oraz sympatyków 
sportu i dobrej zabawy.

Wśród najlepszych znalazły się: Lena 
Zabawa – finalistka z języka angiel-
skiego i matematyki, Martyna Dyk-
sik – finalistka z matematyki, Milena 
Grajcar – finalistka z biologii, Mar-
tyna Kiepura – finalista z geografii 
oraz Małgorzata Nowak – finalistka 
z języka angielskiego. Każda z nich 
musiała pokonać trzy etapy rywaliza-
cji – szkolny, rejonowy i wojewódzki, 
które wymagały nie tylko szerokiej 
wiedzy, ale również kreatywności, 
analitycznego myślenia oraz umie-
jętności praktycznego zastosowania 
zdobytych informacji.
Etap szkolny sprawdzał podstawy, 
wykraczające poza program na-
uczania, etap rejonowy wymagał 
analizy i interpretacji trudniejszych 

zagadnień, a finał wojewódzki to 
już prawdziwe wyzwanie – zadania 
porównywalne do tych, z którymi 
mierzą się uczniowie szkół średnich.
Zdobycie tytułu finalisty to nie tylko 
prestiż, ale także realna przepust-
ka do renomowanych szkół śred-
nich, co może znacząco wpłynąć 
na dalszą edukacyjną ścieżkę mło-
dych talentów.
To sukces, który zasługuje na uzna-
nie i podziw. Dziewczęta z Przystajni 
pokazują, że ciężka praca, pasja i wy-
trwałość przynoszą wspaniałe efekty. 
Ich osiągniecia nie tylko budzą dumę 
lokalnej społeczności, ale stanowią 
także inspirację dla wszystkich mło-
dych ludzi marzących o realizacji 
swoich celów. (SK)

Organizatorami wydarzenia byli na-
uczyciele i rodzice ze szkoły, a pa-
tronat nad imprezą objął Wójt Gmi-
ny Opatów, pan Zdzisław Makles. 
Współpracę na rzecz bezpieczeństwa 
i sprawnego przebiegu biegu wspar-
ły miejscowe służby, m.in. Ochotni-
cza Straż Pożarna w Złochowicach, 
Komenda Powiatowa Policji w Kło-
bucku oraz Zespół Opieki Zdrowot-
nej z Kłobucka.
W poszczególnych kategoriach 
wiekowych wyłoniono zwycięzców 
zarówno w biegach dla przedszkola-
ków, uczniów szkoły podstawowej, 

jak i w biegu głównym na 1000 m 
dla dorosłych. 
Wśród najmłodszych dziewcząt na 
100 metrów triumfowała Maja Ce-
bulska z Kulej, a wśród chłopców 
Jan Orłowski z Krzepic. W katego-
riach szkolnych najszybsze były m.in. 
Hanna Kotynia (kl. I-II) i Maja Gatner 
(kl. III-IV). Wśród starszych uczniów 
zwyciężali między innymi Natalia 
Rychter oraz Szymon Kukła.
W biegu głównym na 1000 metrów 
najlepszą kobietą została Julia Mro-
wiec z Waleńczowa, a wśród męż-
czyzn najszybszy był Piotr Kierlik 
z Kłobucka.

Oprócz sportowej rywalizacji orga-
nizatorzy przygotowali wiele atrakcji 
towarzyszących. Na placu szkolnym 
można było skorzystać z loterii fanto-
wej, przejechać się motocyklem SKL 
Dragon z Kłobucka, odwiedzić dmu-
chane zjeżdżalnie czy wziąć udział 
w malowaniu twarzy. Animatorka 
zapewniła najmłodszym dzieciom 
moc zabaw, a dodatkową rozrywkę 
gwarantowały Koło Fortuny oraz sto-
iska gastronomiczne, gdzie serwo-
wano m.in. watę cukrową i popcorn. 
Nie zabrakło także stoiska profilaktyki 
uzależnień, które edukowało uczest-
ników i rodziców.

Scena festynu była miejscem wielu 
występów. Uczniowie szkoły z klas 
I-VIII oraz dzieci z oddziału przed-
szkolnego pokazali swoje talenty, 
prezentując tańce i śpiew. Wystąpiła 
także orkiestra OSP pod batutą Miło-
sza Janika, mała orkiestra oraz chór 
szkolny. Koło Gospodyń Wiejskich 
ze Złochowic przygotowało własne 
występy, a pokaz taekwondo zapre-
zentowały dzieci trenujące w Klubie 
Sportowym „Wojownik”.
Prowadzenie XIX Biegów Familijnych 
powierzono znanemu dziennikarzo-
wi i komentatorowi sportowemu, 
Mateuszowi Żurkowi, pochodzące-
mu właśnie ze Złochowic. Muzyczną 
oprawę i nagłośnienie zapewnił DJ 
Despi, czyli Michał Desperak.

Puchary i medale dla zwycięzców 
ufundowali Gmina Opatów, Staro-
stwo Powiatowe w Kłobucku oraz 
prezes OSP w Złochowicach. Wśród 
gości specjalnych obecni byli: sekre-
tarz Gminy Opatów Piotr Dobosz, 
przewodniczący Rady Gminy Tomasz 
Kotowicz, sołtys Złochowic Mag-
dalena Kozak, radni Bogdan Gatner 
i Grzegorz Mazur oraz zastępczyni 
prezesa OSP, pani Lidia Kotowicz.
Dochód z imprezy zostanie prze-
znaczony na zakup pomocy dydak-
tycznych do szkoły, co podkreśla, że 
wydarzenie ma także ważny aspekt 
wspierania lokalnej edukacji. (WW)
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We Wręczycy Wielkiej zadbali o zdrowie
W poniedziałek, 26 maja, w Dniu Matki, Wręczyca Wielka wypełniła się mieszkańcami 
gminy, którzy postanowili poświęcić ten dzień na coś niezwykle ważnego – własne 
zdrowie. Z inicjatywy Wójt Gminy Anny Sygudy, a pod patronatem Wicemarszałka 
Województwa Śląskiego Grzegorza Boskiego, odbył się Dzień Zdrowia – wydarzenie 
promujące profilaktykę i świadomość zdrowotną wśród lokalnej społeczności.

Gminny Dzień Dziecka w Pankach
Choć w kalendarzu był to zwykły czerwcowy weekend, w Pan-
kach panowała prawdziwie bajkowa atmosfera. W sobotę, 7 
czerwca, odbył się Gminny Dzień Dziecka – wydarzenie, któ-
re na długo zostanie w pamięci uczestników dzięki różno-
rodności atrakcji i autentycznemu zaangażowaniu lokalnej 
społeczności.

Od samego rana przestrzeń wokół 
hali tętniła życiem. Kolorowe dmu-
chańce, zamki, zjeżdżalnie i ogrom-
ne maskotki natychmiast przyciągały 
najmłodszych, ale prawdziwe emocje 
zaczęły się wraz z pojawieniem się 
zespołów animacyjnych. Grupa „We-
soło mi” i Dziecięce Centrum Tańca 
Majery nie tylko porwały dzieci do 
tańca i zabawy, ale stworzyły atmos-
ferę, w której każdy mógł poczuć się 
wyjątkowo. Nad całością czuwała 
muzyka serwowana przez DJ BROT-
KERS – energetyczna, nowoczesna 
i idealnie wpisująca się w klimat 
wydarzenia. 
Tym, co wyróżniło tegoroczną edycję, 
była bez wątpienia obecność przed-
stawicieli gminy w nietypowych 
rolach. Wójt Katarzyna Gierak, prze-
brana za Myszkę Minnie, nie tylko 
zyskała sympatię najmłodszych, ale 
sama z entuzjazmem włączyła się 
w animacje. Towarzyszyły jej dyrek-
torki szkół i pani sekretarz – również 
w bajkowych strojach – które za-
miast za biurkami, tego dnia tańczyły 
i świętowały razem z dziećmi. 

Obok zabaw ruchowych przygoto-
wano też szereg aktywności rozwi-
jających kreatywność i wyobraźnię. 
Dzieci mogły wziąć udział w warsz-
tatach chemicznych, wykonać wła-
sne bransoletki, skorzystać z malo-
wania twarzy, tatuaży brokatowych, 
kolorowych fryzur czy odwiedzić 
pokój zagadek zorganizowany przez 
Gminną Bibliotekę Publiczną. Po-
pularnością cieszyła się również gra 
terenowa „Znaszli te Panki”, dzięki 
której najmłodsi mogli poznać swoje 
miasteczko w niecodzienny, interak-
tywny sposób.
Wielkim finałem imprezy był mini 
festiwal kolorów – radosna eksplo-
zja barw, śmiechu i spontanicznej 
zabawy, która zintegrowała dzieci, 
młodzież i dorosłych. Nie zabrakło też 
kulinarnej strony święta. Dzięki zaan-
gażowaniu Rad Rodziców z lokalnych 
szkół i przedszkola uczestnicy mogli 
liczyć na bogatą ofertę smakołyków. 
Była wata cukrowa, soki, ciasta, go-
rące kiełbaski, frytki, gofry i wiele 
innych przysmaków, które dopełniły 
atmosferę festynu. (WW)

Od samego początku imprezy wi-
dać było, że zainteresowanie prze-
rosło oczekiwania organizatorów. 
Do punktów medycznych ustawia-
ły się kolejki – mieszkańcy chętnie 
korzystali z możliwości wykonania 
bezpłatnych badań, m.in. cytologii, 
pomiarów ciśnienia tętniczego, ba-
dania poziomu cukru we krwi czy 
kontroli słuchu.
Dużą popularnością cieszyły się 
również konsultacje trychologiczne. 
Uczestnicy mieli okazję porozmawiać 
z ekspertem o problemach związa-
nych ze skórą głowy i włosami – te-
macie często pomijanym w codzien-
nej trosce o zdrowie, a istotnym dla 
komfortu i samopoczucia.
Na miejscu obecne były także stoiska 
informacyjne realizowane w ramach 
programów „Śląskie dla Seniora” i „Ślą-
skie dla Kobiety”, gdzie można było 
uzyskać porady, materiały edukacyj-
ne i drobne upominki.  Każdy uczest-
nik miał też możliwość zabrania ze 
sobą „Koperty Życia” – formularza 
zawierającego kluczowe dane me-
dyczne, które może być ratunkiem 
w nagłych przypadkach.
O atmosferę wydarzenia zadbały 
również panie z lokalnego Koła Go-
spodyń Wiejskich, serwując domowe 
wypieki i zdrowe przekąski. (SK)

Młodzi strażnicy czystości – 
Gmina Panki posprzątana przez dzieci i uczniów
21 maja w Gminie Panki miała miejsce akcja, która połączyła troskę o środowisko z aktywną 
edukacją i lokalną integracją. Po raz pierwszy zorganizowano wydarzenie pod nazwą „Sprząta-
my dla Gminy Panki”, zainicjowane pod patronatem Wójt Katarzyny Gierak. W akcję włączyły 
się wszystkie placówki oświatowe z terenu gminy – od przedszkolaków po uczniów najstarszych 
klas szkół podstawowych. 

Z samego rana uczniowie, pod opieką nauczycieli i wy-
chowawców, wyruszyli w swoje miejscowości, by zadbać 
o czystość przestrzeni publicznych. Ulice, skwery, tereny 
przy szkołach i przedszkolu – wszędzie tam, gdzie groma-
dziły się odpady, pojawiły się młode ręce gotowe do działa-
nia. Uczestnicy porządkowali m.in. ulice Polną, Nadrzeczną, 
Wspólną, Ogrodową, 1 Maja, teren wokół stawu w Pankach 
oraz otoczenie szkół w Konieczkach i Aleksandrowie.
Nie zabrakło również najmłodszych – przedszkolaki 
z Panek, pod czujnym okiem wychowawców, z zapałem 
zbierały śmieci w okolicy swojej placówki. To właśnie naj-
młodsi uczestnicy udowodnili, że świadomość ekologiczna 
nie zna wieku – a troska o najbliższe otoczenie może być 
kształtowana już od wczesnych lat.
Worki i rękawice ochronne zostały zapewnione przez 
Urząd Gminy, który również zajął się odbiorem zebranych 
odpadów. Całość zakończyła się wspólnym ogniskiem 
i grillem – forma podziękowania dla wszystkich zaanga-
żowanych i symboliczne docenienie ich wysiłku. (SK)
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Artystyczny wieczór w Krzepicach
W piątek, 23 maja, sala kinowa Gminnego Ośrodka Kultury w Krzepicach tętniła artystycz-
nym życiem. Tego dnia mieszkańcy mieli okazję uczestniczyć w wydarzeniu łączącym muzykę 
i plastykę – recitalu oraz ogłoszeniu wyników Gminnego Konkursu Plastycznego „Biblioteka. 
Lubię tu być”.

Strażacy OSP w akcji 
– symulowany pożar 
w zakładzie Jamar 
sprawdzianem gotowości
W sobotę, 17 maja, teren Zakładu Produkcji Spożywczej 
Jamar w Albertowie zamienił się w scenę intensywnych 
działań ratowniczo-gaśniczych. Wszystko to w ramach 
gminnych ćwiczeń jednostek Ochotniczej Straży Pożar-
nej z terenu Gminy Lipie. Ćwiczenia taktyczno-bojowe 
miały na celu nie tylko sprawdzenie gotowości bojowej 
strażaków, ale również przetestowanie współpracy róż-
nych jednostek i służb w warunkach zbliżonych do real-
nego zagrożenia.

Wojsko w szkole – praktyczna lekcja bezpieczeństwa w Lindowie
20 maja uczniowie Szkoły Podstawowej w Lindowie wzięli udział w szczególnych zajęciach – ich 
nauczycielami byli żołnierze 132. batalionu lekkiej piechoty z Częstochowy. Spotkanie odbyło 
się w ramach trzeciej edycji ogólnopolskiego programu „Edukacja z wojskiem”, który łączy 
działania Ministerstwa Obrony Narodowej i Ministerstwa Edukacji Narodowej.

Symulowany scenariusz zakładał wybuch pożaru w jednym z obiektów za-
kładu. Zadaniem strażaków było opanowanie sytuacji, zlokalizowanie źródła 
ognia, ewakuacja poszkodowanych i udzielenie im kwalifi kowanej pomocy 
medycznej. W „incydencie” ucierpiały dwie osoby – pracownicy zakładu – któ-
rym ochotnicy natychmiast udzielili pomocy. Do poboru wody wykorzystano 
hydranty znajdujące się na terenie zakładu, co stanowiło również test infra-
struktury przemysłowej pod kątem zabezpieczenia przeciwpożarowego.
W ćwiczeniach wzięło udział osiem jednostek OSP: z Albertowa, Dankowa, 
Lindowa, Lipia, Parzymiech, Rębielic Szlacheckich, Szyszkowa i Zimnowody. 
Ich działania były oceniane przez przedstawicieli władz samorządowych i stra-
żackich – na miejscu obecni byli m.in. Wójt Gminy Lipie Bożena Wieloch, peł-
niąca jednocześnie funkcję prezesa Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP, 
oraz st. asp. Hubert Antos z Komendy Powiatowej PSP w Kłobucku. Ćwicze-
niom przewodził komendant gminny druh Mariusz Patocki.
Manewry pozwoliły na doskonalenie wielu aspektów pracy ratowniczej: 
od organizacji łączności i współpracy między jednostkami, przez działania 
w obiektach wysokich i magazynowych, aż po elementy ratownictwa wy-
sokościowego i poszukiwawczego. Równolegle ćwiczono kierowanie akcją 
w skali gminnej i dostosowywanie działań do poziomu powiatowego.
Nie bez znaczenia była także logistyka – sprawdzano, jak jednostki radzą sobie 
z zabezpieczeniem własnych rejonów, kiedy znaczna część zasobów zostaje 
zaangażowana w jednym miejscu. Ćwiczenia stały się też okazją do prze-
ćwiczenia wzajemnej koordynacji z innymi służbami i fi rmami działającymi 
lokalnie. (WW)

Głównym celem przedsięwzięcia jest budowanie świa-
domości i przygotowanie młodych ludzi do reagowania 
w sytuacjach zagrożenia. Program obejmuje zarówno 
aspekty praktyczne, jak i teoretyczne, skupiając się na 
podstawowych zasadach bezpieczeństwa, obronności 
oraz zachowania w sytuacjach kryzysowych.
Podczas zajęć żołnierze przekazali uczniom klas IV-VII 
cenne informacje na temat alarmowania służb, udziela-
nia pierwszej pomocy czy zasad ewakuacji i schronienia. 
Szczególny nacisk położono także na odporność informa-
cyjną oraz ochronę przed zagrożeniami w sieci – kwestie 
niezwykle istotne w dobie cyfrowej rzeczywistości.
Program „Edukacja z wojskiem” to nie tylko nauka przez 
doświadczenie, ale też realna okazja do rozwijania umie-
jętności, które mogą mieć kluczowe znaczenie w sytu-
acjach nagłych. Dzieci i młodzież miały możliwość poznać 
bliżej pracę żołnierzy, co dodatkowo wzbudziło w nich 
ciekawość i szacunek do służb mundurowych. (SK)

Wieczór rozpoczął się od nastrojowe-
go recitalu wokalno-instrumentalne-
go w wykonaniu Pani Olgi Pośpiech 
– solistki studia piosenki działającego 
przy GOK w Krzepicach – oraz Pana 
Pawła Bali, instruktora muzycznego 
tej instytucji. Ich wspólny występ 
dostarczył publiczności wielu emo-
cji i stworzyć idealne tło dla kolejnej 
części wydarzenia.
Kolejnym ważnym punktem pro-
gramu było rozstrzygnięcie konkur-
su plastycznego zorganizowanego 
przez Gminną Bibliotekę Publiczną 
w ramach obchodów Tygodnia 
Bibliotek. Konkurs skierowany był 
do dzieci i młodzieży z terenu Gmi-
ny Krzepice – od przedszkolaków 
po uczniów klas VIII szkół pod-
stawowych. Zadanie uczestni-
ków było przedstawienie własnej 

wizji biblioteki – miejsca przyjazne-
go, inspirującego i ważnego w co-
dziennym życiu.
Celem inicjatywy było nie tylko 
rozwijanie wrażliwości estetycznej 
i zdolności artystycznych dzieci, ale 
także zachęcanie do dzielenia się 
emocjami i spostrzeżeniami poprzez 
formy plastyczne. Uczestnicy wyka-
zali się niezwykłą pomysłowością 
– komisja konkursowa miała trudne 
zadanie, by spośród wielu wyjątko-
wych prac wyłonić te najlepsze.
Wśród laureatów w kategorii przed-
szkolnej znaleźli się: I miejsce – Julia 
Marcińczak (SP w Zajączkach Dru-
gich), II miejsce – Weronika Drab 
(SP nr 2 w Krzepicach) i III miejsce 
– Emilia Leszczyna (SP w Zajączkach 
Pierwszych). Wyróżnienia trafi ły m.in. 

do Joanny Skwary, Heleny Sawickiej 
i Wiktorii Patrzyk.
W kategorii klas I-III: I miejsce zajął 
Dawid Bukalski z SP w Zajączkach 
Drugich, II miejsce zajęła Laura Olej-
nik (SP nr 2 w Krzepicach) i III miej-
sce – Hanna Nicpoń (SP w Staro-
krzepicach) oraz Jakub Matulka (SP 
w Zajączkach Drugich). Wyróżnienia 
otrzymali m.in. Michał Hibner, Marty-
na Ślęzak i Malwina Piśniak.
Wśród uczniów klas IV-VI na I miej-
sce zasłużył Mateusz Kubicki z SP nr 1 
w Krzepicach, dalej na podium trafi ła 
Zofi a Kasprzak (SP nr 2 w Krzepicach), 
a na III wylądowała Katarzyna Kali-
nowska (SP nr 2 w Krzepicach. Wyróż-
nienia otrzymały m.in. Lena Rokosa, 
Maja Wróblewska i Lena Włodarczyk.
W najstarszej grupie wiekowej (klasy 
VII-VIII) przyznano wyróżnienia Lenie 
Ryszczyk oraz Oliwierowi Piśniako-
wi – obojgu ze Szkoły Podstawowej 
w Zajączkach Pierwszych.
Nagrody i upominki dla wszystkich 
uczestników wręczył przewodni-
czący Rady Miejskiej w Krzepicach, 
Pan Rafał Balcerzak, wraz z członka-
mi jury: Panią Olgą Cegielską, Panią 
Gabrielą Kuder i Panią Elżbietą Mało-
szyc. Fundatorem nagród była Gmi-
na Krzepice, na czele z Burmistrzem 
Panem Mateuszem Klubą.
Dodatkowe podziękowania i nagro-
dę otrzymała także Laura Olejnik za 
udział w ogólnopolskim konkursie 
plastycznym „Spotkania na stronach”, 
organizowanym przez księgarnię Bo-
okland. (SK)
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Wyjątkowy jubileusz najstarszej mieszkanki Gminy Miedźno
20 maja, Pani Helena Kasprzyk, najstarsza mieszkanka Gminy Miedźno, obchodziła swoje 
105. urodziny. Z tej okazji Jubilatkę odwiedziły przedstawicielki władz gminnych – Wójt Gmi-
ny Miedźno Ewelina Stobiecka oraz podinspektor Referatu Spraw Obywatelskich Anna Ćwik, 
które przekazały kwiaty, upominek i serdeczne życzenia.

Nowoczesne centra 
przesiadkowe coraz bliżej
Rozwój transportu publicznego w regionie nabiera tem-
pa. 4 czerwca rozstrzygnięto postępowanie przetargowe 
na budowę jednego z kluczowym elementów nowej in-
frastruktury – Centrum Przesiadkowego w Miedźnie. To 
część szerszego projektu, który obejmuje również Gminy 
Kłobuck i Popów, a jego celem jest poprawa dostępności, 
komfortu i ekologii codziennego podróżowania.

Zadanie w Miedźnie – realizowane 
w systemie „zaprojektuj i wybuduj” 
– zostanie wykonane przez firmę 
Norm-Haus Jelonek Spółka Jawna 
z siedzibą w Kolonii Biskupskiej. War-
tość zwycięskiej oferty wynosi 1 887 
195,15 zł brutto.
Projekt ten jest częścią wspólnego 
przedsięwzięcia trzech gmin: Miedź-
no, Kłobuck i Popów, które razem re-
alizują ambitny plan budowy nowo-
czesnych centrów przesiadkowych 
oraz sieci przystanków autobuso-
wych. Inwestycje są współfinanso-
wane ze środków unijnych w ramach 
programu Fundusze Europejskie dla 
Śląskiego 2021-2027 (FE SL)>
Zakres prac w Miedźnie obejmuje 
m.in.: opracowanie dokumentacji 
projektowej, budowę infrastruktury 
drogowej – zjazdów, chodników, 
dróg, 41 miejsc parkingowych, w tym 
3 dla osób z niepełnosprawnościami 
oraz 1 z ładowarką dla samochodów 

elektrycznych, wiatę rowerową 
z miejscem dla 18 jednośladów, sta-
nowiska dla autobusów i nowe przy-
stanki, toaletę publiczną, elementy 
małej architektury i ogrodzenie, peł-
ną infrastrukturę techniczną: instala-
cje elektryczne, wodno-kanalizacyj-
ne, oświetleniowe, teletechniczne 
i monitoring oraz nasadzenie zieleni 
oraz oznakowanie terenu.
Władze samorządowe podkreślają, 
że całość projektu jest krokiem mi-
lowym w stronę bardziej zrówno-
ważonego i dostępnego transportu 
publicznego. Dzięki inwestycjom 
mieszkańcy oraz osoby dojeżdżające 
do pracy, szkół czy instytucji zyskają 
wygodniejsze możliwości przesiadek, 
bezpieczne i dobrze wyposażone 
węzły komunikacyjne oraz bardziej 
ekologiczne środki przemieszcza-
nia się. (WW)

Pani Helena przyszła 
na świat 20 maja 1920 
roku. Swoje święto 
spędzi ła  w gronie 
najbliższych – dzieci, 
wnuków oraz prawnu-
ków. W ramach ob-
chodów urodzin od-
była się również msza 
święta odprawiona 
w intencji Pani Heleny. 
Wzięła w niej udział 
delegacja z Urzędu 
Gminy, która w imieniu 
całej lokalnej społecz-
ności złożyła Jubilatce 
wyrazy szacunku i naj-
lepsze życzenia. (SK)

Gmina Miedźno inwestuje w edukację 
z pomocą funduszy unijnych
Gmina Miedźno dołączyła do grona beneficjentów Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 
(EFS+), uzyskując ponad milion złotych na rozwój lokalnej edukacji. Uroczyste wręczenie listów 
gratulacyjnych dla gmin, które otrzymały wsparcie finansowe, odbyło się 29 maja 2025 roku 
w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego w Katowicach.

Wydarzenie miało na celu uhonorowanie 
samorządów, które aktywnie angażują się 
w poprawę jakości edukacji i podejmują 
działania na rzecz niwelowania barier w do-
stępie do wiedzy i rozwoju. Wśród wyróżnio-
nych znalazła się również Gmina Miedźno 
– jej projekt edukacyjny został doceniony 
i otrzymał dofinansowanie w wysokości 1 
105 870,50 zł. Środki te będą przeznaczone 
na realizację działań w latach 2025–2027.
Projekt, który ruszy w sierpniu 2025 r., za-
kłada kompleksowe wsparcie dla uczniów, 
nauczycieli oraz placówek oświatowych 
działających na terenie gminy. Planowane 
inicjatywy mają sprzyjać rozwojowi kluczo-
wych kompetencji w obszarach takich jak 
edukacja ekologiczna, umiejętności cyfrowe 
oraz współpraca społeczna.
List gratulacyjny w imieniu władz woje-
wództwa wręczył członek zarządu Rafał 
Adamczyk. Gminę Miedźno podczas wyda-
rzenia reprezentowała Małgorzata Miarka, 
która odebrała dokument potwierdzający 
uzyskanie wsparcia. (SK)
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„Zaczarowany EKOogród” już otwarty
W czwartek, 22 maja, na terenie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Lipiu odbyło się uroczyste otwarcie 
nowej ekopracowni plenerowej pod nazwą „Zaczarowany EKOogród”. To kolejny przykład, jak lokalna 
inicjatywa i skuteczne pozyskiwanie funduszy mogą przełożyć się na realne wsparcie dla edukacji oraz 
rozwoju świadomości ekologicznej wśród dzieci i młodzieży.

Nowa inicjatywa edukacyjna w Katowicach
W Katowicach rozpoczęto pilotażowy projekt Akademii Edukacji Klimatyczno-Środowiskowej, skierowa-
ny do nauczycieli szkół podstawowych z województwa śląskiego. Inicjatywa powstała dzięki współpracy 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach oraz Uniwersytetu 
Śląskiego.

Lato a ekologia – jak żyć 
zgodnie z naturą w ciepłe dni?
Lato to czas, kiedy większość z nas chce korzystać z pięk-
nej pogody, spędzać czas na świeżym powietrzu, a także 
cieszyć się wakacyjnym luzem. Jednak gorące dni mogą 
też być wyzwaniem dla naszej planety – rosnące tempe-
ratury, większe zużycie energii i wody oraz zwiększona 
produkcja odpadów to tylko niektóre problemy związane 
z letnim stylem życia. Jak więc cieszyć się latem, jedno-
cześnie dbając o środowisko? Oto kilka prostych i prak-
tycznych wskazówek, które pomogą żyć zgodnie z naturą 
nawet w najbardziej upalne dni.

Oszczędzaj wodę – to najcenniejszy zasób
Latem zużywamy więcej wody – na podlewanie ogrodu, napeł-
nianie basenów czy częstsze prysznice. Staraj się jednak robić 
to świadomie. Podlewanie roślin najlepiej wykonywać wcześnie 
rano lub późnym wieczorem, aby zminimalizować parowanie. 
Zamiast codziennych kąpieli, wybieraj szybki prysznic. Możesz 
też zbierać deszczówkę do podlewania roślin – to ekologiczne 
i oszczędne rozwiązanie.

Korzystaj z naturalnego chłodu
Zamiast mocno chłodzić mieszkanie klimatyzacją, wykorzystaj 
naturalne metody obniżania temperatury. Rano i wieczorem 
wietrz pomieszczenia, a w ciągu dnia zasłoń okna, szczególnie 
te nasłonecznione. Rośliny doniczkowe mogą pomóc w natural-
nym chłodzeniu powietrza i poprawiają jego jakość.

Wybieraj ekologiczne środki transportu
Lato to doskonały moment, by przesiąść się na rower, hulajnogę 
lub po prostu chodzić pieszo. Ograniczając korzystanie z samo-
chodu, zmniejszasz emisję spalin i swój ślad węglowy. Warto też 
rozważyć wspólne przejazdy z rodziną lub znajomymi.

Jedz sezonowo i lokalnie
Lato obfi tuje w świeże warzywa i owoce. Kupuj produkty od 
lokalnych rolników lub na targach, unikając tych transportowa-
nych z daleka. Sezonowa żywność jest nie tylko smaczniejsza, 
ale także mniej obciąża środowisko. Staraj się też ograniczać 
marnowanie jedzenia, planując posiłki i przechowując produk-
ty odpowiednio.

Dbaj o naturę podczas rekreacji
Planując letnie wypady nad jezioro, do lasu czy na plażę, pamię-
taj o środowisku. Zabierz ze sobą własne torby na śmieci, nie 
zostawiaj śmieci na miejscu i szanuj przyrodę. Wybieraj naturalne 
kosmetyki i środki przeciwsłoneczne, które są biodegradowalne 
i nie zanieczyszczają wód.

Zrezygnuj z jednorazówek
Lato sprzyja piknikom i spotkaniom na świeżym powietrzu, 
ale często oznacza też wzrost zużycia jednorazowych naczyń 
i plastikowych butelek. Postaw na wielorazowe butelki, talerze 
i sztućce. To mały gest, który znacznie ograniczy ilość plastiko-
wych odpadów.

Podsumowanie
Życie zgodnie z naturą latem to przede wszystkim świadome 
wybory i małe nawyki, które łącznie mają ogromne znaczenie 
dla naszej planety. Oszczędzając wodę, wybierając ekologiczny 
transport, jedząc lokalne produkty i dbając o przyrodę, możemy 
cieszyć się letnią aurą, nie szkodząc środowisku. Warto pamiętać, 
że ekologia to nie tylko moda, ale odpowiedzialność, którą każdy 
z nas może podjąć – także w upalne dni. (SK)

Celem projektu jest podniesienie kompetencji pedagogów 
w zakresie nowoczesnej edukacji ekologicznej i klimatycznej. 
Wybranych w procesie rekrutacji 80 nauczycieli z 20 śląskich 
szkół będzie miało okazję zdobyć wiedzę oraz praktyczne narzę-
dzie, które pozwolą im efektywniej prowadzić zajęcia dotyczące 
ochrony środowiska.
Program Akademii obejmuje różnorodne formy kształcenia, ta-
kie jak seminaria terenowe, w tym kąpiele leśne i badania w ple-
nerze, wykłady specjalistów z różnych dziedzin nauki, a także 
warsztaty oparte na innowacyjnych metodach edukacyjnych, 
takich jak mozaika klimatyczna czy podejście bioróżnorodno-
ściowe. W ramach przedsięwzięcia nauczyciele przygotują także 
autorskie scenariusze lekcji i materiały dydaktyczne dostosowa-
ne do obowiązującej podstawy programowej.
Projekt zakłada także uruchomienie dedykowanej platformy in-
ternetowej wspierającej edukację klimatyczną oraz produkcję 
multimediów, w tym fi lmów, podcastów oraz publikacji elek-
tronicznej podsumowującej efekty działań Akademii.
Istotnym elementem przedsięwzięcia jest szerokie oddziaływa-
nie na społeczności szkolne oraz lokalne poprzez nowatorskie 
metody przekazywania wiedzy. Tematyka materiałów eduka-
cyjnych zostanie oparta na symbolice czterech żywiołów – zie-
mi, wody, ognia i powietrza – i odniesiona do współczesnych 

wyzwań związanych z ochroną środowiska i zmianami 
klimatycznymi.
Podczas uroczystości inaugurującej projekt podpisano umowę 
fi nansową między Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach a Uniwersytetem 
Śląskim. Fundusz przeznaczył na realizację projektu kwotę 90 
300 zł, natomiast Uniwersytet Śląski dołożył 23 040 zł. Całkowity 
budżet przedsięwzięcia wynosi 113 340 zł.
W wydarzeniu uczestniczyli m.in.: Mateusz Pindel, Prezes Za-
rządu WFOŚiGW, prof. Ryszard Koziołek, Rektor Uniwersytety 
Śląskiego, Jarosław Makowski, Wiceprezydent Katowic oraz 
Aleksandra Dyla, Śląska Kurator Oświaty. (SK)

Projekt, zrealizowany w ramach programu „Ekopracownia pod 
chmurą 2024”, powstał dzięki współfi nansowaniu przez Wo-
jewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Katowicach oraz ze środków budżetu Gminy Lipie. Całkowi-
ty koszt przedsięwzięcia wyniósł 87 tysięcy złotych, z czego aż 
70 tysięcy zł stanowiło dofi nansowanie z WFOŚiGW, natomiast 
wkład własny gminy wyniósł 17,5 tysiąca zł. Dodatkowo, w 2024 
roku Gmina Lipie sfi nansowała zakup materiałów brukarskich 
na kwotę ok. 28 tysięcy złotych, które posłużyły m.in. do przy-
gotowania dojść oraz utwardzenia terenu pod przyszłą altanę.
Otwarcie ekopracowni przyciągnęło liczne grono zaproszonych 
gości, w tym przedstawicieli władz samorządowych, edukacyj-
nych oraz instytucji związanych z ochroną środowiska. Obecni 
byli m.in. Grzegorz Boski, Wicemarszałek Województwa Śląskie-
go, Bożena Wieloch, Wójt Gminy Lipie, Ewa Cofała z WFOŚiGW 
w Katowicach, Anna Muzyka, dyrektor częstochowskiej dele-
gatury Kuratorium Oświaty, Zbigniew Pilśniak, przewodniczący 
Rady Powiatu Kłobuckiego, oraz Ewa Kuc, przewodnicząca Rady 
Gminy Lipie. W wydarzeniu uczestniczyli również przedstawicie-
le lokalnych szkół, rodziców oraz parafi i, reprezentowanej przez 
ks. Henryka Duszę.

Podczas uroczystości dyrektor ZSP w Lipiu, Olga Michalak, pod-
kreśliła, że powstała przestrzeń to coś więcej niż tylko kolejny 
element infrastruktury szkolnej – to miejsce, które łączy naukę 
z bezpośrednim kontaktem z przyrodą. Nowa ekopracownia 
daje uczniom możliwość nauki w otoczeniu natury, rozwi-
jając jednocześnie wrażliwość na zagadnienia ekologiczne 
i środowiskowe.
„Zaczarowany EKOogród” składa się z 11 stanowisk edukacyj-
nych, które wspierają różnorodne formy nauczania – od obser-
wacji przyrodniczych, przez badania, po działania praktyczne. 
Całość została zaprojektowana z myślą o estetyce, funkcjonal-
ności oraz integracji z naturalnym krajobrazem. (WW)



OR

CZERWIEC NR 06/2025 (44) 13 Ekologia w Powiecie

Za treści zawarte w publikacji dofi nansowanej ze środków WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja

Program Bezpieczny Strażak – wsparcie da OSP z naszego regionu
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Katowicach rozstrzygnął nabór w ramach Programu 
„Bezpieczny Strażak”. Zainteresowanie ze strony jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych z całego województwa ślą-
skiego przerosło wszelkie oczekiwania. W odpowiedzi na to 
Zarząd Funduszu zdecydował o zwiększeniu alokacji środków 
do kwoty ponad 3,26 mln złotych. Dzięki temu aż 226 jedno-
stek OSP otrzyma dofi nansowanie na zakup nowoczesnego 
sprzętu ratowniczego. 

Program „Bezpieczny Strażak” to 
konkretne wsparcie dla strażaków 
ochotników, którzy każdego dnia 
pełnią służbę na rzecz bezpieczeń-
stwa mieszkańców. Ich zadania to 
nie tylko walka z pożarami, ale tak-
że działania ratownicze podczas 
różnych zagrożeń środowiskowych 
i klęsk żywiołowych. Dzięki zakupio-
nemu sprzętowi strażacy będą mogli 
działać jeszcze szybciej i skuteczniej, 
co przekłada się na większe bezpie-
czeństwo nas wszystkich oraz ochro-
nę przyrody.
Z naszego powiatu wsparc ie 
w ramach programu otrzymało wie-
le jednostek OSP, które przeznaczą 
funduszu na zakup niezbędnego 

sprzętu i wyposażenia. Wśród bene-
fi cjentów są m.in.: OSP Kostrzyna-Ko-
tary – dofi nansowanie w wysokości 
10 042,67 zł, OSP Lipie – 11 216,60 
zł, OSP Pierzchno – 11 442,92 zł, OSP 
Biała – 10 000 zł, OSP Borowe – 10 
057,12 zł, OSP Grodzisko – 10 800 zł, 
OSP Hutka – 12 928 zł, OSP Iwanowi-
ce Duże – 10 000 zł, OSP Kawki – 10 
000 zł, OSP Kłobuck – 10 000 zł, OSP 
Krzepice – 27 000 zł, OSP Miedźno – 
10 000 zł, OSP Ostrowy – 100 000 zł, 
OSP Popów – 10 400 zł, OSP Rębie-
lice Szlacheckie – 10 171,56 zł, OSP 
Więcki – 12 000 zł, OSP Wilcza Góra 
– 12 000 zł, OSP Wilkowiecko – 10 
320 zł, OSP Złochowice – 10 818,24 

Ponad 4 mln zł na ekologiczne pracownie w śląskich szkołach – 
gala Zielona Pracownia 2025 w Chorzowie
2 czerwca, tuż po Dniu Dziecka, w wyjątkowej atmosferze na terenie 
plenerowym Muzeum „Górnośląski Park Etnografi czny” w Chorzowie 
odbyła się gala fi nałowa Konkursu Zielona Pracownia 2025. W trak-
cie uroczystości 85 placówek oświatowych z województwa śląskiego 
otrzymało dofi nansowanie na tworzenie lub rozwój zielonych pra-
cowni – każda szkoła mogła liczyć na wsparcie do 48 tysięcy złotych. 
Łączna kwota przyznanych środków to ponad 4 miliony złotych (do-
kładnie 4 064 980,33 zł).

zł, OSP Wrzosy-Brzeziny – 10 240 zł 

i OSP Klepaczka – 13 636 zł.
Ta k  d u ż a  l i c z b a  j e d n o s t e k 
z naszego regionu korzystających 

z dofi nansowania pokazuje, jak waż-
ną rolę pełnią ochotnicze straże po-
żarne w lokalnych społecznościach. 
Dzięki środkom z programu „Bez-
pieczny Strażak” ich wyposażenie 

zostanie znacznie unowocześnio-
ne, co pozytywnie wpłynie na bez-
pieczeństwo i jakość ratowniczych 

działań. (WW)

Dzięki dotychczasowym działaniom Funduszu WFOŚiGW w Katowicach, na terenie 
województwa śląskiego powstało już 609 takich ekologicznych pracowni. Nowe 
projekty, które właśnie otrzymały wsparcie, będą kontynuacją tych wysiłków i mają 

realny wpływ na kształtowanie świadomości ekologicznej wśród dzieci i młodzieży. 
Gala to jednak nie tylko ofi cjalne wręczenie nagród. Organizatorzy zadbali o to, aby 
wydarzenie miało także charakter rodzinnego pikniku edukacyjnego. Na uczestni-
ków czekały pokazy ratownicze oraz prezentacje sprzętu Ochotniczej Straży Pożarnej, 
a także występy psów ratowniczych. Dla dzieci przygotowano liczne gry, zabawy 
i animacje prowadzone przez harcerzy. Obecne były także stoiska edukacyjne, gdzie 

tematem przewodnim była ekologia i ochrona środowiska. (SK)
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Rośnie liczba prób wyłudzeń
Zakład Ubezpieczeń Społecznych ostrzega swoich klientów przed wzmożoną aktyw-
nością przestępców, którzy podszywają się pod pracowników ZUS, próbując wyłudzić 
dane osobowe oraz pieniądze. W ostatnim czasie znacznie wzrosła liczba przypadków 
fałszywych wiadomości przesyłanych e-mailem, SMS-ami, komunikatorami interneto-
wymi czy telefonicznych prób kontaktu.

Droga 494 zyska nowe oblicze
W Urzędzie Gminy we Wręczycy Wielkiej odbyło się ofi cjalne podpisanie umowy, która 
otwiera drogę do jednej z najważniejszych inwestycji drogowych w północnej części 
województwa śląskiego. Mowa o opracowaniu dokumentacji projektowej dla kom-
pleksowej przebudowy drogi wojewódzkiej nr 494, biegnącej od Częstochowy aż do 
granicy z województwem opolskim.

Odcinek objęty planowaną modernizacją obejmuje trasę przez Kalej, Wręczycę Wielką, Truskolasy, Panki i Przystajń – 
miejscowość o strategicznym znaczeniu komunikacyjnym dla mieszkańców Powiatu Kłobuckiego.
Wartość podpisanej umowy na przygotowanie dokumentacji wynosi 6 milionów złotych. Choć to dopiero pierwszy 
etap długiego procesu, jest on niezwykle istotny – od solidnego projektu zależy tempo i jakość późniejszych prac 
budowlanych. Szacowany koszt całej inwestycji może sięgnąć nawet 400 milionów złotych, co pokazuje jej skalę 
i znaczenie.
Choć przed inwestycją jeszcze wiele etapów, w tym m.in. uzyskanie pozwoleń, przetargi i sama budowa, podpisanie 
umowy projektowej stanowi wyraźny sygnał, że proces rusza i ma solidne podstawy. To dobra wiadomość dla miesz-
kańców regionu, którzy od lat zgłaszali potrzebę modernizacji tej istotnej trasy komunikacyjnej. (WW)

Przestępcy wykorzystują różnorod-
ne metody, aby nakłonić odbiorców 
do udostępnienia swoich danych 
lub kliknięcia w niebezpieczne linki 
i załączniki. Często podszywają się 
pod pracowników ZUS, informując 
o rzekomych zmianach w systemie, 
propozycjach zwiększenia emerytu-
ry lub konieczności potwierdzenia 
numeru telefonu. Takie działania 
mają na celu wyłudzenie m.in. nu-
meru PESEL, danych kont banko-
wych oraz haseł dostępu do usług 
internetowych.
Zakład Ubezpieczeń Społecznych 
podkreśla, że nigdy nie prosi o po-
dawanie danych osobowych za po-
średnictwem e-maili, SMS-ów czy 
komunikatorów, nie wysyła linków 
do logowania ani formularzy do 
wpłaty na nieznane konta bankowe. 
Również pracownicy ZUS nie odwie-
dzają domów klientów w sprawach 
związanych z wnioskami o emerytu-
rę czy bok turystyczny – wizyty takie 
mają miejsce jedynie w przypadku 
kontrolowania zwolnień lekarskich 
lub działalności gospodarczej i za-
wsze są wcześniej zapowiedziane.
Oszustwa przyjmują różne formy. 
Niektóre osoby podszywają się pod 
pracowników ZUS, odwiedzając 
domy i proponując pomoc w formal-
nościach. Inne metody to wysyłanie 
fałszywych e-maili z załącznikami 
lub linkami, które mogą zawierać 
szkodliwe oprogramowanie, a także 
telefoniczne prośby o potwierdzenie 
danych osobowych czy numerów 
telefonów.

W mediach społecznościowych po-
jawiają się również fałszywe profi le 
i reklamy obiecujące szybkie i łatwe 
zysku związane z emeryturami, które 
mają na celu oszukanie nieświado-
mych użytkowników.
Aby uchronić się przed oszustwa-
mi, należy zachować szczególną 
ostrożność: nie udostępniać swoich 
danych osobowych osobom niezna-
nym, nie klikać podejrzanych linków 
i nie pobierać nieznanych załączni-
ków. W przypadku podejrzeń co do 

autentyczności kontaktu z ZUS war-
to skontaktować się bezpośrednio 
z placówką lub Centrum Kontaktów 
Klienta pod numerem 22 560 16 00.
ZUS przypomina, że pośpiech i ule-
ganie presji ze strony rozmówców 
to najczęstsze błędy, które wykorzy-
stują oszuści. Rozważne i świadome 
podejmowanie działań jest najlep-
szą ochroną przed próbami wyłu-
dzenia. (WW)

Uroczysty Dzień Strażaka w Kłobucku
W środę, 21 maja 2025 roku, na placu Komendy Powiatowej Pań-
stwowej Straży Pożarnej w Kłobucku obchodzono Dzień Strażaka. 
Tegoroczne święto miało szczególnie podniosły charakter, nie tylko 
z uwagi na uhonorowanie zasłużonych funkcjonariuszy, ale również 
z racji 30-lecia istnienia Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego.

Ceremonia rozpoczęła się zgodnie 
z protokołem – meldunek o goto-
wości do rozpoczęcia uroczystości 
złożył Dowódca Uroczystości st. kpt. 
Janusz Knopik Zastępcy Śląskiego 
Komendanta Wojewódzkiego PSP, st. 
bryg. Arkadiuszowi Krzemińskiemu. 
Po przeglądzie pododdziałów na-
stąpiło uroczyste podniesienie fl agi 
państwowej i odegranie hymnu, co 
nadało wydarzeniu wyjątkowo pa-
triotycznego wymiaru.
Komendant Powiatowy PSP w Kło-
bucku, bryg. Mariusz Gosławski, przy-
witał licznie zgromadzonych gości, 
wśród których znaleźli się przedsta-
wiciele władz rządowych, samorzą-
dowych oraz kierownictwa służb 
ratowniczych i porządkowych. 
Jak co roku, ważnym punktem ob-
chodów było wręczenie wyróżnień. 
Funkcjonariusze odebrali medale za 
zasługi dla pożarnictwa, odznaczenia 
za długoletnią służbę, a także awanse 
na wyższe stopnie służbowe. Wśród 
nagrodzonych znaleźli się m.in. kpt. 
Agnieszka Grzelińska, asp. sztab. Se-
bastian Kałuża oraz st. ogn. Dariusz 
Cichoń i Paweł Edelman – odznacze-
ni Brązową Odznaką „Zasłużony dla 
Ochrony Przeciwpożarowej”. Medala-
mi za zasługi dla pożarnictwa uhono-
rowano bryg. Mariusza Gosławskiego 
(złoty), Andrzeja Pyzika (srebrny) i Pa-
tryka Puchałę (brązowy).

Tegoroczne obchody były również 
okazją do uczczenia jubileuszu 30-le-
cia Krajowego Systemu Ratowniczo-
-Gaśniczego. W uznaniu zasług w bu-
dowaniu i rozwijaniu tego systemu, 
Komendant Główny PSP nadbryg. 
Wojciech Kruczek przyznał pamiąt-
kowe dyplomy m.in. Komendzie Po-
wiatowej PSP w Kłobucku, Jednostce 
Ratowniczo-Gaśniczej w Kłobucku 
oraz jednostkom OSP z terenu po-
wiatu, które aktywnie uczestniczą 
w strukturach KSRG.
Specjalne podziękowania w formie 
pamiątkowych grawertonów złożył 
również bryg. Mariusz Gosławski. 
Wyróżnienia trafiły do przedstawi-
cieli władz lokalnych, byłych komen-
dantów PSP w Kłobucku, a także do 
reprezentantów innych służb i insty-
tucji współpracujących na co dzień 
ze strażą pożarną.
Uroczystość zakończyła się wystą-
pieniami zaproszonych gości, którzy 
z uznaniem wyrażali się o pracy stra-
żaków, dziękując im za ich niezłom-
ność, profesjonalizm i gotowość do 
niesienia pomocy w każdej sytuacji. 
Podkreślano znaczenie strażac-
kiej służby nie tylko w kontekście 
walki z ogniem, ale również jako 
filaru lokalnego systemu bezpie-
czeństwa. (WW)
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Młody talent wyróżniony w Ogólnopolskim 
Konkursie „Żołnierze Wyklęci – Bohaterowie Niezłomni”
W maju rozstrzygnięto Ogólnopolski Konkurs „Żołnierze Wyklęci – Bohaterowie Niezłomni”, który cieszył się ogromnym zainteresowaniem wśród 
młodzieży z całej Polski i Litwy. Na tegoroczną edycję wpłynęło aż 1745 prac – filmów, reportaży fotograficznych oraz innych form artystycznych 
i literackich, które opowiadały o losach ostatnich obrońców wolnej Polski.

Wsparcie finansowe dla niezdolnych do samodzielnej egzystencji w województwie śląskim
Od maja osoby z województwa śląskiego pobierające rentę socjalną, które nie są w stanie samodzielnie funkcjonować, otrzymują dodatkowe 
świadczenie finansowe – dodatek dopełniający. Do tej pory świadczenie to trafiło do ponad 14,7 tysiąca osób, a łączna wypłacona kwota prze-
kroczyła 186,7 miliona złotych.

Dodatek dopełniający został wpro-
wadzony nowymi przepisami od po-
czątku 2025 roku i przeznaczony jest 
dla osób wymagających stałej lub 
długotrwałej opieki z powodu złego 
stanu zdrowia. Zakład Ubezpieczeń 
Społecznych automatycznie przyznał 
dodatek osobom, które na 1 stycznia 
miały przyznaną rentę socjalną oraz 
orzeczoną całkowitą niezdolność do 
pracy i niezdolność do samodzielnej 
egzystencji. Osoby te zostały poinfor-
mowane o przyznaniu świadczenia, 
a szczegółowe informacje dostępne 
są na ich kontach w systemie elektro-
nicznym ZUS.

W skali całego kraju dodatek do-
pełniający przyznano niemal 134 
tysiącom osób, a suma wypłat 
przekroczyła 1,7 miliarda złotych. 
W województwie śląskim miesięcz-
na kwota dodatku brutto wynosiła 
na początku roku 2520 zł, a od marca, 
po waloryzacji, wzrosła do 2610,72 zł. 
Od dodatku potrącane są składki na 
ubezpieczenie zdrowotne oraz za-
liczki na podatek dochodowy, a także 
możliwe są potrącenia i egzekucje na 
takich samych zasadach jak z renty 
socjalnej.
Osoby pobierające rentę socjal-
ną,  które nie mają orzeczenia 

o niezdolności do samodzielnej eg-
zystencji, mogą ubiegać się o przy-
znanie dodatku na własny wniosek, 
jeśli uzyskają takie orzeczenie. W tym 
celu należy złożyć formularz wniosku 
wraz z aktualnym zaświadczeniem 
lekarskim potwierdzającym koniecz-
ność stałej lub długotrwałej opieki. 
Dodatek zostanie wypłacony od 
miesiąca, w którym złożono wniosek.
Wszelkie informacje dotyczące do-
datku dopełniającego można znaleźć 
na stronie internetowej ZUS, a w ra-
zie potrzeby skorzystać z infolinii, wi-
zyty w placówce ZUS lub kontaktu 
przez e-wizytę. (SK)

Konkurs miał na celu nie tylko upa-
miętnienie bohaterskich postaci 
Żołnierzy Wyklętych, ale także edu-
kację młodych pokoleń w duchu 
historycznej prawdy i patriotyzmu. 
Wyróżnione zostały te prace, które 
wyróżniały się merytoryką, oryginal-
nością oraz sposobem przedstawie-
nia trudnych i często zapomnianych 
losów niezłomnych żołnierzy.
Informujemy, że wśród laureatów 
znalazł się uczeń Szkoły Podsta-
wowej nr 1 im. Adama Mickiewi-
cza w Krzepicach – Radosław Ko-
strzewski z klasy 7a. Radek zdobył 

wyróżnienie w kategorii „Film lub 
Reportaż Fotograficzny” dla uczniów 
klas 7-8 szkół podstawowych. W tej 
kategorii przyznano jedno pierwsze 
i jedno drugie miejsce oraz zaledwie 
dwa wyróżnienia, co podkreśla wy-
jątkowy poziom jego pracy.
Tytuł filmu Radla to „Żołnierze Nie-
złomni – Życiowe wybory Zdzisła-
wa Brońskiego „Uskoka””. Jak mówi 
nauczyciel historii Bogdan Napieraj, 
Radek jest niezwykle utalentowanym 
i zaangażowanym uczniem, którego 
pasją jest historia oraz losy Żołnierzy 
Wyklętych.

Zebranie informacji na temat Zdzisła-
wa Brońskiego zajęło mi więcej czasu 
niż samo nakręcenie filmu” – wyznaje 
Radek. Korzystał przede wszystkim 
z archiwów Instytutu Pamięci Naro-
dowej, by jak najlepiej oddać historię 
i poświęcenie „Uskoka”, jak nazywano 
Brońskiego.
Kim był bohater filmu? Zdzisław 
Broński urodził się 24 grudnia 1912 
roku w Radzicu Starym na Lubelsz-
czyźnie. W młodości służył w pułku 
piechoty w Włodzimierzu Wołyńskim. 
We wrześniu 1939 roku został wzięty 

do niemieckiej niewoli, z której zdołał 
uciec. Zaangażował się w działalność 
Polskiej Organizacji Zbrojnej i brał 
udział w akcji „Burza”. Po wojnie był 
poszukiwany przez Armię Czerwoną, 
a jego rodzina doświadczyła represji.
W 1945 roku awansował do stopnia 
porucznika i został dowódcą wszyst-
kich grup partyzanckich w Obwo-
dzie Lubartów. Od jesieni 1947 roku 
ukrywał się w bunkrze pod stodołą 
rodziny Lisowskich. 21 maja 1949 
roku, otoczony przez Milicję Oby-
watelską, Korpus Bezpieczeństwa 

Wewnętrznego i Urząd Bezpieczeń-
stwa, nie chcąc się poddać, wysadził 
się granatem. W swoim pamiętniku 
Broński zapisał słowa, które oddają 
sens jego walki:
„Życie poświęcić warto jest tylko dla 
jednej idei, idei wolności! Jeśli wal-
czymy i ponosimy ofiary , to dlatego, 
że chcemy właśnie żyć, jako ludzie 
wolni, w wolnej Ojczyźnie.”
Laureaci konkursu zostali zaprosze-
ni na uroczystą galę wręczenia na-
gród, która odbędzie się w Lublinie 
w dniach 22-23 czerwca. (WW)
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XVIII Bieg Zajączkowski w Zajączkach Drugich
W niedzielne popołudnie 1 czerwca w Zajączkach II odbyła się już osiemnasta edycja Biegu Zajączkowskiego – wydarzenia, które na 
stałe zagościło w kalendarzu lokalnych imprez sportowych. Tegoroczna odsłona była szczególna, gdyż zbiegła się z obchodami Dnia 
Dziecka, co dodatkowo podkreśliło radosny i rodzinny charakter całej imprezy.

Punktualnie od rana uczestnicy reje-
strowali się na biegi dziecięce i bieg 
główny. Już od pierwszych chwil na 
terenie imprezy panowała niezwykle 
pozytywna i przyjazna atmosfera. 
Radość najmłodszych, sportowa ry-
walizacja i wspólna integracja miesz-
kańców sprawiły, że dzień ten stał się 
prawdziwym świętem aktywności 
i dobrej zabawy. Dla dzieci przygo-
towano także dodatkowe atrakcje – 
dmuchane zjeżdżalnie i plac zabaw 
cieszyły się ogromnym zainteresowa-
niem przez cały czas trwania imprezy.
Ostatni z biegów dla dzieci zakończył 
się około godziny 15:10, po czym 
nastąpiło wręczenie dyplomów dla 
zwycięzców. Ceremonii tej dokonała 
Radna Alicja Chęcińska, która z entu-
zjazmem podkreśliła zaangażowanie 
i wysiłek najmłodszych sportowców.
Pół godziny później, punktualnie 
o 15:30, na trasę ruszyli zawodnicy 
biegu głównego. Letnia, słoneczna 
pogoda sprawiła, że wyzwanie było 
większe, a trasa wymagała sporej 
wytrzymałości. W trakcie całej im-
prezy uczestnicy oraz kibice mogli 

korzystać z poczęstunku – grillo-
wanych przekąsek i napojów, które 
sprzyjały relaksowi i wzmacniały pik-
nikowy charakter wydarzenia.
Po zakończeniu biegu głównego 
uczestnicy mieli czas na odpoczy-
nek i regenerację sił. Kulminacyjnym 
momentem imprezy było uroczyste 
wręczenie nagród, w którym udział 
wzięli Burmistrz Krzepic Mateusz 
Kluba, Radna Alicja Chęcińska oraz 
prezes Klubu Sportowego Florian 
Zajączki Drugie, Mariusz Noga. 
Obecność władz lokalnych i przed-
stawicieli klubu podkreśliła znaczenie 
imprezy dla społeczności i jej integra-
cyjny wymiar.
Warto również wyróżnić prowadzą-
cego wydarzenie, Stanisława Wrze-
sińskiego, którego ciepły głos i po-
czucie humoru znacząco przyczyniły 
się do stworzenia wyjątkowej atmos-
fery. Jego umiejętność motywowania 
i budowania pozytywnego klimatu 
sprawiła, że każdy uczestnik czuł się 
zauważony i doceniony.
Chociaż podczas zawodów pojawiły 
się pewne problemy, które opóźniły 

ogłoszenie wyników, organizatorzy 
zapewniają, że dołożą wszelkich sta-
rań, aby kolejna edycja przebiegła 
bez zakłóceń. Podkreślają jednocze-
śnie, że najważniejsza była radość 
i wspólne przeżywanie sporto-
wej przygody.
Na zakończenie organizatorzy prze-
kazali podziękowania dla wszystkich 
partnerów i sponsorów wydarzenia, 
w tym fundatorów nagród – Active 
Therapy Studio oraz Fitdelikatesy.pl, 
a także władz Gminy Krzepice i Sta-
rostwa Powiatowego. Szczególne 
słowa uznania skierowano do dy-
rekcji oraz nauczycielek Szkoły Pod-
stawowej w Zajączkach Drugich za 
wsparcie przy organizacji biegów 
dziecięcych oraz do strażaków z OSP 
Zajączki Drugie za czuwanie nad bez-
pieczeństwem uczestników.
XVIII Bieg Zajączkowski po raz kolej-
ny pokazał, że sport łączy, integruje 
i daje wiele radości, zwłaszcza gdy to-
warzyszy mu wspólne świętowanie 
i wzajemne wsparcie całej lokalnej 
społeczności. (WW)


